
Kære formænd og bestyrelser

For god ordens skyld fremsendes nedenstående pressemeddelelse fra overborgmester Frank Jensen
som blev lagt ud i går den 8. oktober 2020. Kreds 1 vil gerne sikre sig, at samtlige foreninger bliver
bekendt med situationen.

" I mere end 100 år har kolonihaverne været et fristed for rigtig mange københavnere, og der er et
stort lokalt fællesskab i de små, grønne foreninger rundt om i byen. Kolonihaver skal være
økonomisk realistisk for alle dele af befolkningen.

Men mange kolonihaveejere har stået i en vanskelig situation siden Bygningsstyrelsen i 2017
vurderede, at kolonihaver i hele landet skal have en byggetilladelse for at være lovlige.

Kolonihaverne skal gøres lovlige, og det kan indebære alt fra krav om brandsikkerhed til håndtering
af spildevand. Flere kolonihaveejere er forståeligt nok bekymrede for om det vil få store konsekven-
ser for dem at blive mødt af bureaukrati og krav.

Min holdning er klar: Lovliggørelsen må ikke gå udover vores kolonihaver!

Derfor har jeg her til aften foreslået mine kolleger i Borgerrepræsentationen, at vi politikere træder
ind og beder forvaltningen lave et konkret forslag til, hvordan lovliggørelsen kan ske, så der er
mindst muligt indgribende overfor kolonihaveejerne. Jeg er glad for, at der er opbakning.

Vi skal finde en løsning, og vi skal finde den hurtigst muligt. Så kolonihaverne i København er
lovlige og sikre at bo i.

Systemet må ikke blive for rigidt! "

Ja det bliver så spændende, hvad næst skridt bliver. Kredsen vil selvfølgelig melde ud, så snart der er
nyt i sagen.

Med venlig hilsen
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formand

Kolonihaveforbundet

Kreds 1, Hovedstaden Syd

Egensevej 25, 1. sal, 2770 Kastrup

Telefon: 30 31 00 43 - 30 31 07 94 - 30 31 55 90

Åbent onsdag kl. 17-19 (lukket sidste onsdag hver måned)

http://www.kolonihave-kreds1.dk


